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Jeg vil påstå, at Socialdemokratiet i dag er det parti
i Danmark, hvor det enkelte partimedlem har mest
indflydelse. Lokalt har vi altid gjort meget ud af, at
medlemmerne skulle have så megen indflydelse
som muligt. 

Vi arbejder med selvstyrende emne-grupper, som
har den direkte kontakt til vore kommunalpolitikere
og bestyrelsen i hver enkelt gruppe, og grupperne
er med til at udforme vores lokale arbejdsprogram
mellem kommunevalgene. Medlemmerne har også
mulighed for at være med til at præge kommunalbe-
styrelsesgruppens arbejde med budgettet ved to
budgetmøder et i maj og et i august. Og endelig har
vi altid haft urafstemning om, hvilke placeringer de
enkelte kandidater skal have gennem en urafstem-
ning.

Nu er resten af partiet også kommet med. Først
havde vi en urafstemning i den nye hovedstadsre-
gion, om hvem der skulle være partiets regionsråds-
formandskandidat. Det vandt vores amtsborgmester
Vibeke Storm Rasmussen. Lige nu er der i vores
kreds en urafstemning om, hvem der skal være
kredsens repræsentant på den socialdemokratiske
liste til regionsrådsvalget, hvor vi i Rødovre selvføl-
gelig håber på, at det bliver vores dygtige kandidat,
den nuværende sygehusudvalgsformand, Leif Flem-
ming Jensen.

Og vores landsorganisation har netop afsluttet en
urafstemning om, hvem der skulle være ny formand
for Socialdemokratiet. Det blev en spændende af-
stemning, hvor næsten 90 pct. af partiets 52.000
stemmeberettigede medlemmer valgte Helle Thor-
ning Schmidt med 53 pct. af stemmerne mod Frank
Jensens 47 pct.

Sådan har det ikke altid været. Det er første
gang, der er lavet en urafstemning om formands-
posten for hele partiet. Tidligere har afgørelserne
været truffet i lukkede kredse i folketingsgruppen og
repræsentanter fra LO. Og hver gang siden Anker
Jørgensen blev valgt på denne måde har de menige
partimedlemmer protesteret og fået ændret på reg-
lerne for, hvordan en formand for Socialdemokratiet
skal vælges.

Efter Anker Jørgensen blev valgt, besluttede kon-
gressen, at valget af en ny formand skulle vælges
på en kongres. Det blev også gjort næste gang,
hvor Svend Auken blev kåret, men havde ingen
modkandidat. Det vil sige en udefra kommende,
Arno Norske, meldte sig som kandidat og fik en en-
kelt stemme. Folketingsgruppen havde besluttet, at
det skulle være Svend, og det blev det. 

Næste gang var der lidt mere demokrati over for-
mandsvalget, idet Svend Auken blev udfordret af
Poul Nyrup Rasmussen, men her var det igen kun
de delegerede på kongressen som kunne stemme.
De valgte som bekendt Poul Nyrup.

Da Poul Nyrup blev gået var der også kun en
kandidat, Mogens Lykketoft, som blev udpeget af
folketingsgruppen. Ganske vist fik han en modkan-
didat, et helt ukendt navn fra Sydsjælland, som da
næsten heller ingen stemmer fik på kongressen.

Det var med til, at vi i Rødovre på kongressen
foreslog en ændring af vedtægterne for at få en
kronprins valgt på en kongres. Forslaget ligger nu i
et udvalg, der skal komme med ændringsforslag til
vedtægterne, men udviklingen har indhentet dette
forslag, hvis vi kan få stadfæstet i vedtægterne, at
der for fremtiden skal være urafstemning om for-
mandsposten, hvis der er mere end en kandidat.
Det vil vi arbejde for, så vi kan blive ved med at
være det parti i Danmark med den største med-
lemsindflydelse.

Jeg er glad for at konstatere, at det var et rigtigt
valg af Helle Thorning Schmidt. Hun har virkelig
gjort et flot stykke arbejde med at formere et nyt
hold og forsvare det i pressen. Bliver hun ved med
at holde denne stil, så er jeg ikke i tvivl om, at vi
efter næste valg har den første kvindelige statsmi-
nister i Danmark. Og så er hun socialdemokrat.
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Fra kommunen

Igennem længere tid har
Børne- og Kulturforvalt-
ningen i samarbejde
med en række af de
sportsklubber, der dyr-
ker eliteidræt forberedt
et udspil om ’Elitepolitik
for Rødovre Kommune’

Oplæget til elitepoli-
tikken skal drøftes på en
konference den 28. maj
for en bred kreds af
interessenter.

Hovedtemaerne er 
• Definition af elite
• Arbejds- og uddannel-

sespladser
• Boligforhold
• Elite- og talentudvik-

ling
• Idrætsfaciliteter, træ-

nings- og motionscen-
tre

• Fleksible åbningstider
og større selvforvalt-
ning af egen tid

• Prioritering af facilite-
ter

Idrættens vilkår
De der følger med i den
lokale presse og specielt
på hjemmesiden rnn.dk
har gennem de seneste
måneder kunnet følge
en levende debat om
idrættens vilkår.

Debatten er et meget
godt eksempel på, at
debatformen er under
kraftig ændring i disse
år. Mediernes udvikling
medfører, at der kræves
hurtige reaktion fra bl.a.
os politikere. Tålmodig-
heden er ikke stor. Jeg

havde selv den forun-
derlige oplevelse at blive
bebrejdet, at jeg ikke re-
agerede på nogle ind-
læg om grusbaneforhol-
dene i forbindelse med
den sene vinter. At jeg
ikke havde set indlæg-
gene, fordi jeg var bort-
rejst, er en helt anden
sag.

Senest har en kon-
servativ byrådskandidat
i skarpe vendinger an-
grebet embedsmænd og
os socialdemokrater for
nærmest at ødelægge
forholdene for at drive
idræt i Rødovre.

Hvis man alene skal
holde sig til de konser-
vatives Erik Rico Han-
sens måde at orientere
på i en artikel på rnn.dk,
så opdager man ikke, at
banerne i Espelunden
faktisk blev ryddet. Man
opdager heller ikke, at
der er specielle årsager
(vandindvindingsom-
råde) til, at arealerne ved
Horshøjvej ikke kan be-
handles, så de er anven-
delige til træningsbrug i
forbindelse med sneryd-
ning.

Dette ændrer ikke
ved, at det er utilfreds-
stillende for dem, der er
afhængige af banerne,
at de ikke kan komme til
at træne, når vejrguder-
ne har besluttet sig til at
drille. Så – derfor satte
jeg et arbejde i gang
med at finde en perma-
nent løsning på, hvordan

grusbanerne samlet set
kan fordeles næste
gang, vi kommer i en
lignende vejrsituation,
som den i marts. I den
nærmeste fremtid holder
jeg et møde i kultur og
fritidsforvaltningen med
de berørte parter om
denne plan.

Erik Rico Hansen
nævner i sin artikel og-
så, at »i Avarta var vi i
gang med et stort set
selvfinancieret projekt
om en ombygning, så vi
kunne få et klublokale
..………« og »Efter flere
møder med diverse for-
valtninger har vi simpelt-
hen givet op, …….«

For Avarta er der
ingen grund til at give
op – tværtimod! Netop
ideen med at kommu-
nen går ind og støtter
klubber, der ønsker at
gennemføre et projekt,
baseret på egen indsats
er et godt eksempel på
en samarbejdsmodel,
som jeg gjorde mig til
talsmand for i en artikel
for 1/2 år siden – og
som jeg aldrig har fået
respons på. Konkret er
der et udspil på trap-
perne overfor Avarta ud
fra den model, som jeg
beskrev.

Med hensyn til priori-
teringen af kommende
halbyggerier, så har en
enig kommunalbesty-
relse fulgt FIR’s anbefa-
ling af at bygge en ten-
nishal først, da det sam-

let set giver den største
nytteværdi for sporten.

Debatten har resulte-
ret i, at Rødovre Hånd-
boldklub har inviteret
mig til et møde med for-
skellige klubber for at
drøfte samarbejdsrela-
tionerne. Det betragter
jeg som en god anled-
ning til at komme bag
om overskrifterne og ind
til realiteterne.

Kulturnat bliver til
dag
Det er altid svært at
ændre navn på en begi-
venhed, der er indarbej-
det, men navnet kan
være så misvisende, at
der ikke er megen for-
nuft i at fastholde det.
Derfor er Rødovres
»Kulturnat« blevet til
»Kulturdag«. Det kendte
logo for begivenheden –
den glade okse – fast-
holdes, men månen i
baggrunden er blevet til
en sol, hvilket oksen er
meget tilfreds med.

Plan- og service-
redegørelse, 2005
I kommuneplanen 2002
– 14 er der oplistet en
lang række opgaver, der
skal udføres som led i
kommunens arbejde
med at nå målsætning-
erne på 10 politikområ-
der.

Plan- og servicerede-
gørelsen er et led i dette
arbejde og vil sin årlige
udgivelse kunne vise
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Fra kommunen

noget om status. Rede-
gørelsen indeholder
både projekter, der er
gennemført og andre,
der er sat i værk. I 2004
er bl.a. følgende opga-
ver afsluttet:

• Grønt tilbud til skoler
og daginstitutioner

• Handlingsplan for kva-
litet i miljøtilsyn

• Forbedring af vand-
kvaliteten

• Forsøg med teater og
musik

• Nedsættelse af en
sundhedsgruppe

• Udarbejdelse af sund-
hedsprofil for ældrebe-
folkningen

Ventelister til børne-
pasning
På optællingsdagen den
31. marts for børn, der
har behov for pasning
den 1. april, var der i alt
129 på venteliste, mod
133 måneden før. 

1. februar var tallet
103 og 1. januar 85. Der
laves i år 40 nye pladser
i Tjørneparken og som
sædvanlig starter tur-
projekterne op. Det er
en relativ dyr buffer, som
år efter år tages i brug,
og som medvirker til at
få ventelisterne bragt
betydeligt ned.

Mange forældre føler
sig naturligt pressede,
når de skal tilbage til et
job efter orloven og ikke
har sikkerhed for, at de
kan få en plads til tiden.
Fra næste år vil der
være pladsgaranti, og så
er den usikkerhed hel-
digvis borte.

Hvis vi i Rødovre
håndterede vores vente-
listeregler, så man ikke
havde krav på at flytte
sit barn fra dagpleje til
vuggestue, når man
først havde fået en dag-
plejeplads, så ville det
samlet set betyde, at vi

ikke havde nogen vente-
listeproblematik. I reali-
teten har vi de pladser,
der er behov for.

Ventelister til pleje-
hjem (20. marts)
I marts i år var der i alt
76 ældre personer, der
venter på plads på plej-
ehjem, heraf var
• 47 borgere i Rødovre,

visiterede til plejehjem
i kommunen, 

• 4 borgere i Rødovre,
visiteret til andre kom-
muners plejehjem, 

• 4 borgere i Rødovre,
visiteret til kommu-
nens eller andre kom-
muners plejehjem, 

• 18 borgere i andre
kommuner, visiteret til
plejehjem hos os.

Så der er bestemt brug
for de mange nye pas-
ningspladser, der er
med i det nye budget.
Den 20. marts var der i

alt 222 permanente be-
boere på vores pleje-
hjem. 
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Stor interesse for 
opstillingsmøde
Der var stor interesse for partiets opstil-
lingsmøde, hvor 20 kandidater præsente-
rede sig, hvorefter de 95 fremmødte med-
lemmer skulle placere dem på den liste, som
med dette blad er udsendt til medlemmerne.
Desværre røg to kandidater ud, da der kun
skulle opstilles 18 på listen idet den 19. på
forhånd var valgt på generalforsamlingen,
nemlig vores borgmester Erik Nielsen, som
dermed automatisk har fået 1. pladsen.

Der blev, ligesom medlemmerne skal gøre ved
urafstemningen nu, sat points ved 10 kandidater,
hverken færre eller flere. Og de blev prioriteter, så
den, man ville have først på listen fik 10 points,
nr.2 fik 9 points og så fremdeles.
De to, som ikke fik stemmer nok til at komme på
listen var Preben Rølling med 48 points og Poul
Alexandersen med 65 points. Men de skal have
en stor tak for at stille op.

Listen, som medlemmerne nu skal gøre færdig til
en endelig liste, kom til at se således ud:

Britt Jensen med 630 points
Vivi Skriver med 449 points
Flemming Østergård Hansen, 428 points
Annie Petersen 419 points
Alex Nielsen 413 points
Dora Arvidsen 360 points
Kai-Ole Gustav 342 points
Jan Kongebro 298 points
Dan Larsen 295 points
Ahmed Dhaqane 248 points
Jens Jørgen Jensen 206 points
Sagdar Sethi 175 points
Jan Hylleborg 145 points
Grethe Kujack 129 pionts
John Hedegaard 122 points
Margit Grenaae 117 points
Carl-Johan Hirsbæk 99 points



Jeg er født og opvokset
i Rødovre. Jeg har en
søn på 32 og 2 vidun-
derlige børnebørn. Jeg
har siddet i kommunal-
bestyrelsen siden sidste
kommunalvalg, et ar-
bejde jeg er meget glad
for.

Jeg er bl.a. næstfor-
mand i det sociale ud-
valg, udvalgsmedlem i
kultur- og fritidsudval-
get. Ligesom jeg bestri-
der en del bestyrelses-
poster – på musiksko-
len, Dorthe Marie Hjem-
met – Heerup Museet.

Det er alle poster som
jeg er meget glad for.
Jeg er i øvrigt doms-
mand på 12-13 år.

På den sociale side
er det især vore ældre
medborgere, der har en
stor plads, hos mig. Et
for mig, rimeligt nyt om-
råde, på den sociale
side, er vore demente
medborgere, som er en
stor opgave for os. Vi
har mange ting på bed-
dingen, for netop disse
medborgere.

I det hele taget, vil
jeg især arbejde hårdt

for de af vore medbor-
gere, med de smalleste
skuldre.

I kultur- og fritidsud-
valget er det ganske
andre ting, vi arbejder
for og med.

Her er det bl.a. alle
vore idrætsfolk og kultur
institutioner vi samarbej-
der med.

Også det er spæn-
dende, at være med til
at præge. Det er utrolig
vigtigt for alle vore børn
og unge – ja sandelig for
os alle, at passe på sig
selv. Det er der rig mu-

lighed for, her i Rødovre.
Idræt og motion i al al-
mindelighed, kan jo dyr-
kes på mange niveauer.

Jeg vil, meget gerne
fortsætte arbejdet i
kommunalbestyrelsen.
De første 3 _ år har
været meget spæn-
dende og lærerige.
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Kandidater

Vivi Skriver
Bopæl: Rødovre Parkvej 572
Stilling: Sekretær og konsulent
Fritid:  Kultur og idræt

Jeg har været medlem
af kommunalbestyrelsen
siden 1994 og har været
formand for socialudval-
get siden 1996. De sva-
geste og socialområdet
er det vigtigste for mig.
Og vi er nået langt med
en god kvalitet. Der er
stadig et stykke vej og
det arbejde vil jeg være
med til at gøre færdigt.
Det er min vision, at
man altid skal kunne
regne med Rødovres
socialvæsen. At der er
forskel på om man bor
her eller et andet sted. 

Ældreområdet HAR
topprioritet i Rødovre.
Det er min mærkesag, at
vores ældre får en vær-
dig alderdom. Jeg øn-
sker mere omsorg til
vores ældre. Både dem
på plejehjem og dem
som bor hjemme. 

I de nærmeste år skal
vi udvikle en sundheds-
politik og have et sund-
hedscenter i Rødovre.

Det boligsociale ar-
bejde er vejen til et lige-
værdigt samfund. Vi har
set, hvor imponerende
det boligsociale arbejde

er i Kærene. Det er lyk-
kes at vende en negativ
spiral til en positiv ud-
vikling. Det arbejde skal
fortsætte og udbredes til
andre boligområder.  

Sidste år lykkedes
det os at knække ledig-
hedskurven. Over 150 af
de svage bistandsklien-
ter kom i arbejde. Den
udvikling vil jeg fort-
sætte: For arbejde til
alle, bryder den negative
sociale arv. 

Jeg lægger stor vægt
på samarbejdet mellem
de frivillige sociale for-

eninger og kommunen,
fordi det er til gavn for
de svageste borgere.
Derfor skal den økono-
miske støtte til forening-
erne øges. 

Det sociale område
er min hjertesag. Vi er
nået langt, men der er
stadig et stykke vej. Jeg
vil fortsat gerne være
med, når videreudvik-
lingen af en bæredygtig
social service skal sik-
res.

Som Oluf Palme
sagde: ’Politik er viljen til
at ville’ - og jeg vil.

Britt Jensen
Alder: 34 år
Stilling: Afdelingschef, cand.scient.adm. fra RUC / 1995
Bopæl: Knud Anchers Vej 57
Fritid: Foreningsarbejde



Kandidater
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Jeg bor sammen med
min kæreste og vores to
børn, David og Agnes
og er uddannet i offent-
lig administration med
suppleringsuddannelser
i Retorik og Mellemøst-
studier.

Jeg har altid været
interesseret i politik og
blev DSU’er i Skagen al-
lerede som 14-årig og
har været aktiv lige
siden bl.a. som FU-
medlem i DSU i seks år,
heraf to som forbunds-
sekretær, ligesom jeg
har været næstformand i

Dansk Ungdoms Fælls-
råd. Derudover har jeg
været medlem af hoved-
bestyrelserne i Socialde-
mokratiet, DUI – Leg og
Virke og Arbejderbevæ-
gelsens Internationale
Forum, Arte og AOF
Danmark. I de seneste
to år har jeg været se-
kretær for bestyrelsen i
Rødovre.

Hvis I vælger mig til
kommunalbestyrelsen vil
jeg arbejde for at de
serviceydelser, som le-
veres af Rødovre Kom-
mune skal være bedre

end i de kommuner, vi
normalt sammenligner
os med, og at Rødovre
får en tydeligere egen
profil, så vi ikke blot ru-
briceres som en Vest-
egnskommune.

Og så mener jeg, at
det er helt nødvendigt,
at vi sætter et arbejde i
gang for at bryde den
negative sociale arv. Det
skal gøres via en indsats
lige fra sundhedsplejen
over børneinstitutio-
nerne til skolen. 

Flemming Østergaard Hansen
Alder: 36
Bopæl: Auroravej 21 C
Stilling: Konsulent i Kommunernes Landsforening
Fritid:  Fodbold

Jeg har læst kinesisk og
filosofi på Københavns
universitet, men mit stu-
diejob indenfor den so-
cialpædagogiske sektor
gjorde indtryk, og i dag
er jeg ansat i et Bofæl-
lesskab for senhjerne-
skadede og bevægel-
seshandicappede unge i
Hvidovre kommune. Her
har jeg i en periode
også været tillidsrepræ-
sentant for SL’erne.

Min fritid fordeler sig
på havearbejde i mit
sommerhus, heppekor
for mine børn i diverse
sportsklubber, aktiv roer

i Lyngby Dame Roklub,
Domsmand/Nævning i
Østre Landsret samt
ikke mindst som besty-
relsesmedlem i vores
socialdemokratiske væl-
gerforening. Her er jeg
tovholder i Børne- sko-
learbejdsgruppen, samt
medlem af ældre- soci-
alarbejdsgruppen. 

Jeg stiller op til kom-
munalbestyrelsen fordi,
jeg gerne vil være med
til at sikre, at de sva-
geste borgere fortsat får
den hjælp, omsorg og
støtte de har behov for.
Især vil jeg gerne være

talerør for de personer
og pårørende, som ser
frem til resultaterne af
strukturreformen med
nervøsitet, fordi de er
usikre på, hvad denne
kommer til at betyde for
deres liv.

Jeg vil gerne med-
virke til, at Rødovre
også i fremtiden har ry
for at være en børne-
venlig kommune. Lad
mig bare slå fast: Jeg
synes ikke det er i
orden, at børn på langt
over et år venter på en
vuggestueplads. Men
samtidig mener jeg hel-

ler ikke, at hensynet til
kvantiteten skal ikke gå
ud over kvaliteten. I
vores samfund, hvor
begge forældre går på
arbejde, er det i høj grad
i daginstitutionerne, sko-
lerne og i sportsklub-
berne m.v., børnene
lærer de sociale færdig-
heder, vi alle er så af-
hængige af, de får lært.
Derfor mener jeg også,
disse steder skal have
så gode rammer som
overhovedet muligt, til at
løfte denne vigtige op-
gave.

Annie Arnoldsen Petersen
Alder: 41 år
Bopæl: Fortvej 6B
Stilling: Socialpædagog
Fritid: Roning
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Jeg stiller op for 7. gang
til valg til kommunalbe-
styrelsen og gør det
med en vished om, at
med min erfaring og
usvækkede interesse for
politik og for forholdene
i Rødovre er jeg ikke
bange for endnu engang
at tilbyde min indsats for
Socialdemokratiet. Jeg
har fortsat en tro på, at
vi er de bedste til at va-
retage en social retfær-
dig udvikling . Vi har
altid haft og vil altid
have dette blik for ret-

færdighed. Det er selve
kærnen i vores politiske
grundlag.

For mig er det et
grundlæggende syns-
punkt, at for at borgerne
kan vise os tillid nok til
at lade os regere, så
skal der være styr på
den kommunale øko-
nomi. Den linie har jeg
ydet mit til, har stået for
og vil fortsat stå for.
Fundamentet skal være i
orden, og det skal være
solidt. Det har vi gjort,
samtidig med, at vi har

løst en lang række andre
opgaver. 

Jeg vil meget gerne
være med, midt i en po-
litik, der 

- gør det endnu
bedre at være ældre, 

- gør børnepasningen
og undervisningen
endnu bedre, 

- sikrer idrætten flere
faciliteter, 

- fortsætter arbejdet
med ’den smukke by’  

Med mine holdninger
til et retfærdigt samfund
og min brede erfaring i

kommunalpolitik som
mangeårig gruppefor-
mand, udvalgsformand
på skole og kulturområ-
det og medlem af øko-
nomiudvalget, er jeg sik-
ker på, at jeg fortsat kan
yde et bidrag for udvik-
ling og social retfærdig-
hed i Rødovre.

Så – hvis du er enig i
det, så tager jeg meget
gerne mod din støtte. 

Alex Nielsen
Alder: 64 år
Bopæl: Schweizerdalstien 67
Stilling: Direktør for Akademikernes Arbejdsløshedskasse
Fritidsinteresse: Cykling

Jeg er medlem af Tek-
nik- og miljøudvalget i
Rødovre kommune. Det
har jeg været rigtig glad
for og be'r derfor om 4
år mere; for at følge for-
skellige opgaver, som
jeg har med til at igang-
sætte. Som cyklist og
ikke bilist er jeg garant
for at følge vedligehol-
delsestilstanden på vore
veje og cykelstier. Som
flittig bruger af off.
transportmidler vil jeg
også følge resultaterne
af HURs nedlæggelse (i
kommunalreformen) og

hvilken betydning  det
får for vor kommune,
meget nøje. Stadig vil
jeg bekæmpe unødigt
vandspild og brug af
pesticider , som forure-
ner vort grundvand. For-
skønnelse af vore park-
anlæg er vi godt i gang
med og som  bruger af
stadionhallen via Orient
er jeg meget opmærk-
som på, hvilke forhold
for udfoldelse af aktivi-
teter, vi har i området
nord for Jyllingevej.

Jeg er 66 år og bed-
stemor.  Med den ind-

faldsvinkel har jeg været
erfaren til at sidde i
Børn- og ungeudvalget.
Det er det udvalg, der
beslutter om børn skal
tvangfjernes fra de for-
ældre, som ikke magter
den  store udfordring,
det er at opdrage børn
og give dem den fornød-
ne tryghed i opvæksten.

I den forløbne pe-
riode har jeg tit fået be-
mærkningen: "Vi hører
ikke meget til dig". Men
da det er udvalgsfor-
mændene, som primært
er dem, der skal udtale

sig, betyder det ikke, at
det ikke er vigtigt for
dem, at vi andre, som
bagland, er med til at
hjælpe dem frem til den
beslutning, de så giver
udtryk for . Jeg har givet
udtryk for, at jeg kunne
ønske direkte transmis-
sion fra udvalgsmøderne
så borgerne fik større
indblik i på hvilken
måde, vi som kommu-
nalpolitikere forsøger at
formidle de penge, vi
har til rådighed ud til
størst mulig gavn og
glæde. 

Dora Arvidsen 
Alder: 66 år
Stilling: Fhv. ekspeditionssekretær på Rødovre hoved-
bibliotek. 
Bopæl: Horsevænget 282
Fritidsinteresse: Idræt



8

Kandidater

Kan du gøre en forskel?
Det er et spørgsmål,
som man bør stille sig
selv, hver gang man stil-
ler op til valg. – For i et
politisk organ som en
kommunalbestyrelse
drejer det sig ikke om
for enhver pris at blive,
men først og fremmest
om at ville, men også at
kunne – at have mulig-
hed for at gøre en for-
skel. – en forskel i den
rigtige retning.

Som Eriks stedfor-
træder som viceborg-

mester har jeg i en vis
grad måttet være gene-
ralist, men Jeg har i ti-
dens løb prøvet lidt af
hvert, men integra-
tionsområdet fyldt en
del for mig i de sidste
fire år.

Indvandrerpolitik er et
landspolitisk område,
som vi rent lokalt på
kommuneplan kun har
begrænset indflydelse
på. Anderledes er det
med integrationsproces-
sen. Den er en del af
vores hverdag, der til

stadighed kræver, at vi
tager stilling – at vi har
holdninger. I Integra-
tionsrådet har vi beslut-
tet os for i denne valg-
periode særligt at sætte
fokus på børn og unge.

Det er et opnåeligt
mål at engagere de et-
niske minoriteter i det
offentlige liv  Ahmed,
der talte lige før mig er
et godt eksempel på at
det kan lade sig gøre.
Ad den vej kan Integra-
tionsrådet få en tilsva-
rende funktion inden for

sit område, som Senior-
rådet har for de ældre.

Som formand for
den selvejende Institu-
tion Dorthe Mariehjem-
met har jeg selvfølgelig
en særlig interesse for
ældre og plejehjemspoli-
tikken. Jeg bliver tit
spurgt om, hvordan det
får med udbygnings og
moderniseringsplanerne
på Dorthe Marie.

Til slut: Jeg tror godt
jeg kan være med til at
gøre en forskel.

Kai-Ole Gustav
Alder: 59
Bopæl: Rønneholmsvej 36
Stilling: Sognepræst
Fritid: Kultur
Viceborgmester

Jeg har arbejdet i fagbe-
vægelsen i 20 år og er i
dag faglig sekretær i
Teknisk Landsforbund
og sidder som sådan i
hovedbestyrelsen. Det
gør jeg også i LO i
Hovedstaden, ligesom
jeg er medlem af LO’s
miljøudvalg.

Jeg har boet i Rø-
dovre siden 1964, dog
med en kort afstikker til
Brønshøj, hvor jeg var
suppleant i kredsbesty-
relsen og udpeget som
domsmand.

Jeg har altid interes-

seret mig for det poli-
tiske arbejde og det, at
arbejde for de svage i
samfundet. De politiske
gener stammer fra bl.a.
min morfar, som var
sognerådsformand i
Broager kommune og
min onkel Knud Dam-
gaard som i en lang år-
række sad i Folketinget,
så der har altid været
talt politik ved familie-
sammenkomster.

Privat er jeg gift med
Maj-Britt, har 2 børn, og
alle er vi engageret i for-
eningslivet i Rødovre.  

Jeg er formand for
Islev Boldklub, som jeg
har været med til at ud-
vikle fra at være på 49 til
350 medlemmer, og her
igennem har jeg opar-
bejdet et stort netværk
indenfor idrætten. Mit
arbejde for idrætten blev
belønnet af Sjællands
Boldspil Union, hvor jeg
i januar 2004 modtog
æresnålen for 25 års ar-
bejde, men kronen på
værket var udnævnelsen
som årets idrætsleder i
2004, i Rødovre kom-
mune.

Jeg nærer en stor
kærlighed for Rødovre,
og synes det er en fan-
tastisk by, at bo i.

Der er skabt mange
gode resultater og til-
bud, men der er stadig
masser, at tage fat på.
Jeg vil arbejde målbe-
vidst for, at opnå de re-
sultater vi i fællesskab
har sat os.

Jan Kongebro
Alder: 49 år
Stilling: Faglig sekretær
Fritid: Fodbold



Kandidater

Jeg har i mange år
været politisk aktiv og
har de seneste syv år
siddet i partiets besty-
relse. Og det er dette ar-
bejde, der har givet mig
det mod, lyst og indsigt,
som jeg mener kunne
være til gavn i kommu-
nalbestyrelsen.

Jeg går ikke af vejen
for en politisk dyst, men
når man er kommet frem
til en fælles holdning, ar-
bejder jeg 100 pct.
inden for beslutningen.

Mit udgangspunkt er

altid arbejdet for de
svage og de svageste i
samfundet, og i dette
forhold er jeg ret kom-
promisløs i mine hold-
ninger.

Bliver jeg valgt kunne
jeg godt tænke mig, at
mine arbejdsområder
blev idræts-og kulturom-
rådet, hvor jeg også har
været tov-holder for
dette område i besty-
relsen. Men også selv
by-og boligudviklingen
har min interesse, og så
ville jeg kunne bidrage

med ting indenfor skole-
området via mit job som
lærer.

Jeg har tidligere
været aktiv inden for bo-
ligbevægelsen både
som afdelingsformand
og hovedbestyrelses-
medlem i Fagforeninger-
nes boligforening. Og
jeg har altid været aktiv i
min fagforeninger både
lokalt og på landsplan.
Bl.a. har jeg siddet 10 år
i hovedbestyrelsen for
vores A-kasse. Fagligt
arbejder jeg nu indenfor

Lærernes Pension.
Min fritid bruger jeg

på kortspil – teater, bio-
graf og museumsbesøg.

Dan Larsen
Alder: 54 år
Bopæl: Birkmosevej 6, 1.tv.
Stilling: Lærer ved Tinderhøj skole
Fritid: Kultur

Jeg er født i Kismayo,
Somalia i 1966. I 1994
flygtede jeg fra borger-
krigen til Danmark. De
første år boede jeg i
Maribo på Lolland, hvor
jeg lærte dansk, arbej-
dede på turistbureauet
og havde tolkeopgaver
for kommunen og Dansk
Flygtningehjælp. Senere
flyttede jeg til Rødovre. I
2003 blev jeg færdig
med min uddannelse
som regnskabsassistent
og i dag arbejder jeg
som bogholder i COWI
A/S.

På baggrund af mine
egne oplevelser mener

jeg, at integration er et
af de vigtigste spørgs-
mål i Danmark i dag.
Hvis samfundet skal
hænge sammen, skal
indvandrere og danskere
have lige vilkår og mu-
ligheder. Det gælder på
arbejdsmarkedet, for de
unge og på skoler og
daginstitutioner.

Arbejde er en funda-
mental ting for alle men-
nesker. Kommunen skal
hjælpe arbejdsløse med
at bryde den sociale arv
og forsørge sig selv.
Først og fremmest skal
der gøres en indsats for
kontanthjælpsmodta-

gere. Der skal ikke være
ghettoskoler-eller dagin-
stitutioner i Rødovre.
Derfor skal både res-
sourcestærke og svage
børn og elever fordeles
på skolerne og mellem
daginstitutionerne.

I 2002 blev jeg valgt
til Rødovre Kommunes
integrationsråd og gen-
valgt i 2002. I 2002
modtog jeg Initiativpri-
sen i Rødovre. Prisen
indstilles af Kulturelt
Samråd i Rødovre og
uddeles til folk, der har
gjort indsats for integra-
tion. Samme år var jeg
medstifter af foreningen

Rent Vand til Afrika, som
indsamler penge til
vandpumper i krigshær-
gede områder i Somalia.
I 2001 tog jeg initiativ til
Den Somaliske Børne-
klub i Rødovre (2001).
Desuden fungerer jeg
som rådgiver og formid-
ler af somalisk kultur
overfor bl.a. journalister
og studerende. Jeg
håber at jeg får mulig-
hed for at fortsætte mit
arbejde med integration
i kommunalbestyrelsen
efter næste kommunal-
valg.

Ahmed Huseen Dhaqane
Alder: 39 år
Bopæl: Brandholms Alle 3 B 3.tv.
Stilling: Bogholder
Fritid: Fodbold, foreningsarbejde

9
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Jeg er i dag medlem af
kommunalbestyrelsen,
hvor jeg er næstformand
i Børn- og skoleudval-
get, formand i Børn- og
ungeudvalget, og sidder
i bestyrelsen for Børne-
huset Carlsro, Islev sko-
lebestyrelse, og i Rø-
dovre Boligselskabs
hovedbestyrelse. Af
andre tillidshverv kan
nævnes Formand i Rø-
dovre Ungdonspension,
kasserer i Trivselsklub-
ben Falck Hvidovre.

Den seneste valgpe-
riode har jeg været be-

skæftiget med børn. Det
være sig både institutio-
ner og skoler. Det har
været et spændende
område, hvor vi er nået
meget langt, men der er
endnu et stykke vej, før
vi som socialdemokrater
kan være helt tilfredse.
Vi er meget tæt på pas-
ningsgaranti af de små
børn, og med de tiltag,
som vi er i gang med,
sker det i allernærmeste
fremtid.

Jeg beskæftiger mig
desuden med de børn,
som af en eller anden

årsag, ikke kan bo hos
deres forældre. Denne
opgave er for mig vigtig,
da det her drejer sig om
de udsatte børn og
unge. Alle skal i et soci-
aldemokratisk sanfund
have de bedste beting-
elser for uddannelse og
udvikling.

Et par af vore skoler
har indført en form for
madordning, hvilket jeg
personligt gerne ser ind-
ført på alle skoler, da
det at få ernæringsrigtig
kost vil fremme op-
mærksomheden hos

børnene, således at de
får det bedste ud af
deres undervisning.

Jeg vil gerne være
med i endnu en periode,
således at de tiltag der
er sat i gang, bliver fulgt
til dørs.

En stemme på mig vil
være en stemme på
fortsat social balance i
vor kommune.

Med et stærkt social-
demokrati kan vi i fæl-
lesskab nå langt.

Jens Jørgen Jensen
Alder: 56 år
Bopæl: Brandstrupvej 27
Stilling: Falckredder
Fritid: Floorball

I dag er vores parti, og
den måde vi styre Rø-
dovre Kommune på,
under angreb hver
eneste uge i lokal avi-
serne.    Fra Venstre og
ikke mindst Dansk Fol-
keparti. 

Derfor har jeg siden
2001 igen og igen gået
til modangreb på disse
mennesker som angri-
ber vores Rødovre. 

Det har jeg gjort be-
folkningen i Rødovre op-
mærksom på blandt
andet, når Venstres

Helle Skaarup taler om
en bedre folkeskole er
det hykleri af værste
skuffe.  Folkeskolen er
altid blevet dårligere
under Venstre ledelse.
Og at Dansk Folkeparti
ingen løsninger har på
den stigende ledighed.

Jeg vil bruge min po-
sition som Kommunal-
bestyrelses-medlem til
at give mine mange ind-
læg i lokalaviserne mere
vægt.

Til sidst vil jeg sige til
jer, at efter at Dansk Fol-

keparti er kommet på
banen. Ja, så er det
altså ikke længere
nogen selvfølge at Rø-
dovre har en Socialde-
mokratisk borgmester.
Vi skal med andre ord til
at kæmpe sten hårdt for
at bevare magten.

Derfor vil jeg meget
meget indtrængende
bede jer om at denne
gang at stemme på de
kandidater som I mener
bedst vil kunne kæmpe
den kamp.  Ikke for So-
cialdemokratiets skyld.

Men for alle de mennes-
ker som komme til at
lide under en borgerlig
borgmester.

Kristian Kjærulff
Alder: 32
Bopæl: Rødovrevej 236 C. st.
Stilling: Samfundssproglig student. 1-årig HTX
Fritid: Fodboldtræner i 10 år bl.a. i AB-Elite-afd. og på
DBU’s fodboldskoler
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Jeg har været medlem
af Socialdemokratiet i
16 år. Jeg er uddannet
socialrådgiver og arbej-
der som tolk og fore-
dragsholder om 3. ver-
dens problemer med
hensyn til fattigdom, ud-
dannelse og jobmulighe-
der.

Jeg sidder i besty-
relsen for socialdemo-
kratiet her i Rødovre og
er 1. suppleant ved
kommunalbestyrelsen

Jeg forbereder alle
partiforeningens møder
af Gunnekær, hvor jeg

tager mig af alle de
praktiske opgaver både
inden og efter møderne.

Endvidere har jeg
deltaget i alle FU-og
gruppemøder og har
deltaget i flere kommu-
nalbestyrelsesmøder
som 1. suppleant, når et
kommunalbestyrelses-
medlem har meldt sig
syg. Desuden har jeg
deltaget som delegeret i
meget spændende
møder omkring den
kommende regionsplan-
lægning, ligesom jeg har
været delegeret til

kredsrepræsentant-
skabsmøder.

Gennem alle disse
møder har jeg fået stor
politisk erfaring og lært,
hvordan man arbejder
som socialdemokrat
med vores mærkesager
her i Rødovre bl.a. med
vuggestuer, børnehaver,
folkeskoler, ældreforsorg
samt integration.

Fremadrettet vil jeg
arbejde for, at der opret-
tes flere afsnit til ældre
indvandrere i de nuvæ-
rende plejehjem i Rø-
dovre, men jeg vil tale til

alle borgere i Rødovre,
Men selvfølgelig har ind-
vandrer-og flygtningepo-
litikken en stor plads i
mit hjerte, og jeg mener
også at have en særlig
god kontakt til disse
grupper i kraft af min
pakistanske baggrund
og min bopæl i ”kæ-
rene”.

Jeg vil altid være
loyal overfor Socialde-
mokratiet og vil fortsat
gerne tjene borgerne i
Rødovre Kommune.

Safdar Sehti
Alder 63, født i Pakistan, men er dansk statsborger.
Bopæl: Nørrekær 18, 10.tv.
Stilling: Socialrådgiver og tolk.
Interesser: Indvandrerspørgsmål

Jeg har været formand i
otte år for LO-Rødovre
en meget spændende
tid med mange aktivite-
ter, alligevel er jeg ny i
Rødovresammenhæng,
idet jeg kun har boet her
i 14 år. Når kommunalre-
formen er gennemført,
vil regeringen have så
megen magt over kom-
munerne, at den næsten
kan diktere, hvad der
skal udliciteres, og det
vil først og fremmest
være på sundhedsområ-
det.

Her mener jeg, at vi
lokalt skal være mere
politisk end administra-
tive.

Jeg indrømmer, at jeg
ikke har forstand på
sport, men jeg anerken-
der, at det har stor sam-
fundsmæssig betydning,
og derfor skal der være
gode muligheder for, at
de sportsinteresserede
kan udfolde sig.

Som mange ved,
laver jeg lokal-tv og er
på denne måde kommet
i kontakt med mange af

Rødovres foreninger og
klubber.

Et område der er så
fuldt af liv og initiativ
uden de optimale vilkår.
Der kunne jeg godt
tænke mig flere steder,
som er brugerstyret i stil
med Vandværket.

Kaffetårnet eller Prø-
ven kunne være gode
muligheder, det sidste
når amtet bliver nedlagt.

Et andet interesse-
punkt er den almene bo-
ligsektor, hvor jeg
mener, at folk skal have

lov til at indrette sig
mere forskelligt og med
samme ret, som folk i
den privatejede bolig-
masse. Forskelligheden
er fremtiden, og der vil
jeg gerne være med til
at gå forrest.

Jeg har mange flere
kæpheste:

Affaldshåndtering, de
ældre og de etniske
gruppers mulighed for
selv at bestemme. Lad
de stærke skabe en ring
om de svage, sådan kan
vi gå fremtiden i møde.

Jan Hylleborg 
Alder: 59
Bopæl: Juelsmindevej 11
Stilling: Varmemester.
Fritid: Lokal-TV-produktion
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Jeg har boet i Rødovre
Kommune i over 5o år
og hele mit arbejdsliv
har jeg  tilbragt i fagbe-
vægelsen, hvor jeg har
arbejdet som sagsbe-
handler og som a-kasse
leder. 

Da jeg gik på efterløn
blev jeg indvalgt i Ældre-
rådet/Seniorrådet, som
jeg  nu er formand for
og  hvor jeg også arbej-
der til gavn for mennes-
ker nemlig Rødovre
Kommunes pensionister.
Ligesom jeg skriver i Se-
nior Stafetten

Når jeg vil stille op til
Kommunalbestyrelsen
har jeg selvfølgelig
mange tanker om, hvad
jeg vil arbejde for.

En af mine grunde er,
at Rødovre Kommune
har lavet et godt projekt,
der hedder et godt æl-
dreliv. Men for at det
skal blive godt og til
gavn for de ældre er det
vigtigt at prioritere ræk-
kefølgen af de tiltag, der
skal til. Og det vil jeg
meget gerne være med
til.

Nemlig at sætte de

ældres fingeraftryk på
projektet.

En anden grund er, at
vi jo desværre ved de
sidste to folketingsvalg
har mistet mange stem-
mer til andre partier. Og
vi skal arbejde hårdt for
at få regeringsmagten
igen.  Jeg færdes meget
i pensionistkredse, og
har konstateret, at en
del af vore gamle kerne-
vælgere  har stemt på
Dansk Folkeparti ved
disse valg. De forlod
landspolitikken da par-
tiet lavede den såkaldte

dødspakke ved politifor-
liget, hvor vi jo desværre
var med til at forringe
folkepensionisternes le-
vevilkår.

Mange af de ældre
har i dag den opfattelse,
at det er Dansk Folke-
parti der er det "Rigtige
Socialdemokrati". Denne
fejlagtige holdning vil jeg
meget gerne være med
til at ændre.

Ligesom jeg mener
vort parti skal have en
mere markant social
profil igen.

Grethe Kujack
Alder: 72 år
Bopæl: Brandholms Alle 5b, 1.
Stilling: Folkepensionist
Interesser: Sociale forhold

Jeg har boet i Rødovre
siden 1949 og har været
politisk aktiv siden 1993,
hvor jeg var med til at
starte Rødovrelisten, og
var medlem i hele dens
levetid og sluttede som
formand, da vi valgte at
lukke foreningen. Det
har været meget spæn-
dende og  lærerigt at
deltage aktivt. Jeg var
derfor ikke i tvivl da vi
sluttede, at jeg ønskede
at fortsætte aktivt og
valget var meget natur-
ligt for mig, nemlig Soci-

aldemokratiet. Jeg har
siden sidste valg i 2001
siddet som medlem i
Skatteankenævnet, de-
rudover fungerer jeg
som domsmand ved ret-
ten i Rødovre.

Nogle af de områder
som især har min inter-
esse, er naturligt nok,
hele børne og unge om-
rådet og sociale forhold.
Især banker mit hjerte
for hele handicapområ-
det,

både for de som er
født med et handicap og

dem som bliver handi-
cappet, jeg finder det
vigtigt at samfundet
giver disse så gode mu-
ligheder som muligt, så-
ledes at de kan få ud-
dannelse, arbejde, bolig
o.s.v.

Sporten har også min
store interesse, ikke kun
fodbold men stort set al
idræt. Så har jeg jo fun-
det ud af at skat ikke
bare er en sur pligt, men
da et spændende og
interessant område,
efterhånden som min

viden vokser på skat.
Sluttelig vil jeg selv

mene at jeg kan bidrage
til at Rødovre vil være et
godt, spændende og
udfordrende sted at leve
hele livet.

John Hedegaard
Alder: 59
Bopæl: Lucernevej
Stilling: Socialpædagog
Fritid: Sport, især fodbold
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Kandidater

Jeg er som alderen
viser, en gammel rotte i
politik i Rødovre. Jeg
har næsten hele mit
voksne liv deltaget i par-
tiarbejdet både i besty-
relser og som formand
for den sammenlagte
forening i Syd.

Jeg har også arbej-
det i 31 år i Rødovre
kommune, hvor mit ar-
bejdet har 

Været at passe vore
børn og unge som pæ-
dagog i den sydlige del
af kommunen.

I den forbindelse har
jeg også i mange år
været fællestillidsrepræ-
sentant for pædago-
gerne i Rødovre.

Jeg har desuden tid-
ligere været medlem af
kommunalbestyrelsen i
8 år.

Margit Grenaae
Alder: 75 år
Bopæl: Espely 20
Fritid: Kultur og idræt

Jeg stiller op til den 3.
valgperiode i kommunal-
bestyrelsen.

Det gør jeg, fordi jeg
fortsat ønsker at være
med i et stærkt A-team,
der styrer vores kom-
mune med sikker hånd
videre ind i det 21. år-
hundrede.

Der ligger mange vig-
tige opgaver, der skal
løses, og de skal løses
på en fornuftig, retfær-
dig og menneskelig
måde. Ud fra vor social-
demokratiske grund-

holdning og menneske-
syn.

Så længe landet re-
geres borgerligt er det
endnu vigtigt, at vi ude i
kommunerne kan og vil
fordele de store byrder
og de få ressourcer på
den mest retfærdige
måde.

I de sidste to perio-
der har mit primære om-
råde været teknik og
miljø, hvor jeg som
kommunens repræsen-
tant i fælles kommunale
selskaber har forsvaret

vore interesser og har
haft stor medindflydelse
på fremtidens løsninger
inden for affaldshåndte-
ring, miljø, giftstoffer,
energi, varmeforsyning,
spildevand og drikke-
vand.

De seneste fire år har
jeg været næstformand i
teknik-og miljøudvalget
samt medlem af social-
udvalget og er klar til en
ny periode med spæn-
dende udfordringer og
tunge pligter.

.Jeg er på 5. år med-

lem af afdelingsbesty-
relsen i Carlsro 

Carl-Johan Hirsbæk
Alder: 57 år
Bopæl: Lucernevej 157
Stilling: Sælger af isenkram og værktøj i byggemarked
Fritid: Beboeraktiviteter



I sin beretning analyse-
rede Helge Møller det
netop overståede folke-
tingsvalg. Han bekla-
gede, at det ikke lykke-
des S at vise hulheden i
de borgerlige partiers
mange valgløfter. Hver
gang S forsøgte, blev
der råbt skræmmekam-
pagne, og så var debat-
ten ofte slut. For S er det
helt afgørende i fremti-
den, at partiet er i stand
til at gennembryde de

borgerlige V og K’s pan-
ser af teflon.

Flere af talerne, her-
under vores lokale folke-
tingsmedlem Morten
Bødskov var inde på, at
selv om S generelt kla-
rede sig dårligt i valg-
kampen, så havde den
lokale kampagne i Rød-
ovre været helt i top. Det
skyldes ikke mindst en
meget aktiv indsats fra
mange partifæller. Ind-
satsen bar da også

frugt, da Morten fik et
meget flot løft i antallet
af personlige stemmer
(det skyldes også i høj
grad Mortens store ar-
bejde i Rødovre mellem
valgene). Der var på ge-
neralforsamlingen bred
enighed om, at de gode
erfaringer skal bruges i
forbindelse med det
kommende kommunal-
valg.

Medlemsfremgang
Op til og umiddelbart
efter folketingsvalget har
vælgerforeningen ople-
vet en kraftig medlems-
fremgang på hele 10
pct., så der nu er knap
500 medlemmer af S i
Rødovre.

Som konsekvens af
det dårlige landsresultat
valgte Mogens Lykketoft
som bekendt at gå som
formand, og der skulle
vælges en efterfølger. Da
generalforsamlingen blev
holdt, var der endnu ikke
en afgørelse på for-
mandsvalget. Debatten
på generalforsamlingen
viste, at der lokalt ikke
var fælles fodslaw om,
hvem der skulle være ny
formand. Én ting var der
dog enighed om: Uanset
hvem, der kom til at stå i
spidsen for partiet, så
skulle den pågældende
have fuld opbakning, når
valget blev afgjort.

I det forgangne år har
der ikke kun været folke-
tingsvalg, men også valg
til Europa-parlamentet.
Her fik S et meget flot
valg. Op til valget var der
også en række aktivite-
ter i Rødovre, blandt
andet i Rødovre Cen-
trum. Endnu engang
viste det sig, at det ikke
er EU-politikken, som
har den største interesse.
Da det er et stadigt vigti-
gere område, er der dog
ikke andet for end at
fortsætte indsatsen.
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Generalforsamling

Fremadrettet 
general-
forsamling
Socialdemokratiet i Rødovre holdt en velbesøgt general-
forsamling d. 22. marts. Generalforsamlingen bar naturlig-
vis præg af den netop overståede folketingsvalgkamp og
valget af ny partiformand efter Mogens Lykketoft.

Af Flemming Østergaard Hansen, bestyrelsessekretær
Foto Vivi Skriver

Der blev sunget igennem
på »Når jeg ser et rødt
flag smælde«
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Generalforsamling

Det lokale 
partiarbejde
Under partiforeningens
bestyrelse er der en lang
række temagrupper, der
blandt andet beskæfti-
ger sig med børne- og
skolepolitik, teknik og
miljø, kultur, sundhed og
ældrepolitik. Desuden er
der en gruppe som for-
bereder foreningens
kommende 100-års jubi-
læum. De mange grup-
per engagerer en række
partimedlemmer og er
arnestedet for gode dis-
kussioner, der blandt
andet er optakt til det
kommende program til
kommunalvalget. Grup-
perne har også haft
åbne medlemsmøder, fx
i Kærene, møder om æl-
drepolitik og rundvisning
på Vestforbrænding.
Disse aktiviteter bør in-
tensiveres i fremtiden.

Lokalpolitik
Erik Nielsen kunne i sin
beretning glæde sig (og
forsamlingen) over, at
økonomien i Rødovre
Kommune er på rette
spor. Det er imidlertid

også nødvendigt, da
konsekvenserne af den
kommende kommunal-
reform og finansierings-
reform ikke er kendt på
nuværende tidspunkt.
Også for 2005 lykkedes
det at indgå et bredt
budgetforlig, da både
RV og K var villige til at
påtage sig det fornødne
økonomiske ansvar.

I kommunen er der
sat en række anlægsak-
tiviteter i gang til gavn
for både børn, unge og
ældre. Bybilledet i Rød-
ovre er som sikkert be-
mærket ved at ændre
karakter, da den nye de-
signmanual så småt er
ved at blive implemente-
ret. Det ses blandt andet
på de nye lygtestandere,
der blandt andet kan ses
på en del af Rødovrevej
og Veronikavej. 

Tæt og godt
samarbejde
I sin beretning var borg-
mesteren også inde på
det tætte og gode sam-
arbejde, som han har
haft med Morten Bød-
skov i forbindelse med

den kommende Frede-
rikssundsmotorvej, det
femte jernbanespor til
Roskilde og kampen for
at bevare Statens Pæda-
gogiske Forsøgscenter. 

Generalforsamlingen
viste med al ønsket ty-
delighed, at det lokale
partiarbejde lever og har
det godt. Det tegner
godt for de kommende
års politiske kampe,
både lokalt, regionalt, i
Folketinget og i EU.

Valg
Da næstformand Jør-

gen Dam ikke ønskede
genvalg, blev Per Biener
valgt som ny næstfor-
mand. Det gav et hul i
bestyrelsen, så i hans
sted valgtes Jean Jen-
sen som nyt bestyrel-
sesmedlem. Jens A.
Schmidt, Annie Petersen
og Dan Larsen blev gen-
valgt til bestyrelsen.
Genvalgt blev også
hovedkasserer Birthe
Larsen, mens Dorit
Svendsen blev nyvalgt
som ny aktivitetsfor-
mand, som vi tidligere
kaldte uddannel-

sessekretær, men det
blev en vedtægtsæn-
dring rettet til aktivitets-
formand. John Busk fra-
trådte efter mange år
som fanebærer. I hans
sted valgtes Jan Hylle-
borg og Dan Larsen, der
vil holde fanen ved be-
gravelser.

Endelig vedtog gene-
ralforsamlingen en kon-
tingentforhøjelse på 40
kr. om året. Pengene
skal udelukkende gå til
PostDanmark, fordi
medlemsbladet igen skal
udsendes via postvæs-
net, fordi det giver en
bedre distribution, så
alle får bladet samtidigt.

Erik Nielsen glædede sig
over kommunens øko-
nomi mens dirigenten
Leif Flemming Jensen og
formanden Helge Møller
andægtigt lytter på.



Den 25. maj kl. 19 i
havestuen på Rødovre-
gaard tager vi fat på et
oplæg til valgprogram-
met, som vil være base-
ret på de indlæg, der er
kommet fra partiets akti-
vitetsgrupper. Det ved-
tagne valgprogram bli-
ver udgangspunktet for
vores politik de næste
fire år.

Den 2. juni kl. 19 i ko-
stalden på Rødovre-
gaard skal vi i gang
med at tale om budget-
tet for 2006. Det bliver
de sidste budget før
strukturreformen træder
i kraft fra 1. januar 2007,
så der er mange usik-
kerhedsmomenter.
Hvad vil der ske med
Rødovre Kommunes
økonomi, når vi skal
have overført opgaver
fra amterne, og hvad

sker der, når der samti-
dig skal vedtages en ud-
ligningsreform. Det er
ikke klart til budgetmø-
det og sikkert heller ikke
til september, hvor det
kommunale budget skal
vedtages i kommunalbe-
styrelsen. Alligevel skal
der jo lægges et budget,
og hvordan det kommer
til at se ud, det har
medlemmerne indfly-
delse på ved at deltage i
budgetmødet.
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Budget og
valgprogram
Så skal vi til det igen. Vedtage et valgprogram 
for de kommende fire år og gennemgå budgettet med
borgmester Erik Nielsen. Det sker på to medlemsmøder
med få dages mellemrum.

Arrangementer

Ruder isættes

Thermoruder

Spejle

Ventilatorer

Blyruder

Råglas

Indramning

Skifterammer

Fotorammer

Forsatsruder

Altanglas i alu-

minium

Glaskunst

Broderier

Rensning af

gamle malerier

Gllaarrmmeesstteerr

Allllaann

Ollsseenn
ROSKILDEVEJ 299 B

36 41 20 41
36 70 13 03

POUL OLSENS eftf.

MEDLEMSMØDE
onsdag den 27. april 2005 fra kl. 19.00 til kl. 21.30 
på Rødovregaard.

Vi skal have pudset vores lokale integrationspolitik af og sat den på
tryk. Derfor inviterer vi til medlemsmøde den 27. april på Rødovre-
gaard. Alle gode partifæller opfordres til at møde op og deltage i de-
batten. 

Arrangementet indledes med et kort oplæg af Kai Ole Gustav. Heref-
ter er ordet frit. Debatten vil blive forsøgt afsluttet med en opsumme-
ring og et oplæg til partiforeningens bestyrelse.

Under arrangementet vil der være mulighed for at købe øl og soda-
vand. 

Kai Ole Gustav – Britt Jensen – Henning Nielsen



Jeg har været medlem af
Socialdemokratiet i mere
end 60 år. Jeg vil nu for-
tælle om et problem,
som jeg håber, vi kan
løse i aften.

Som den eneste soci-
aldemokratiske forening i
landet har vi i Rødovre
to halve formænd. Den
ene skal varetage de lo-
kale interesser. Den
anden har ønsket at
holde sig væk fra det
landspolitiske. Det har
han klart tilkendegivet i
skrift og i tale. Fordi han
ikke kan acceptere, hvad
partiets kongres har be-
sluttet.

Derfor har Helge Møl-
ler – for det er jo ham,
der er tale om – holdt sig
på lang afstand af en-
hver aktivitet i den nylige
valgkamp. Opgaverne er
blevet klaret glimrende
vis af aktive medlemmer.

På denne baggrund
kan det nok forundre og
forarge at læse den le-
dende artikel i det lokale
medlemsblad for februar
2005 og senere finde
den gengivet i Rødovre
Avis. Her kaster forman-
den sig ind i en række
vurderinger af situatio-
nen i partiet efter valget. 

I god tid har han af-

skrevet partiformanden
Mogens Lykketoft, der
ikke kunne valget, fordi
han har for meget på
samvittigheden. Derfor
fik vi ingen fornyelse og
alle bøjede nakken for
Lykketoft for dog at få
fred – skriver Helge Møl-
ler i de to blade.

Så kommer sidst i ar-
tiklerne det næsten
ubærlige. Møller havde
gerne set folketingsmed-
lem Morten Bødskov
som partiformand, men
denne ville ikke. Derefter
konstaterer Rødovres lo-
kale vælgerforeningsfor-
mand, at så må vi nøjes
med at stemme på
enten Helle Thorning
Schmidt eller Frank Jen-
sen… Hvad mener I…
Nøjes med….

Kan vi leve med
denne formand, der ikke
kan holde sig væk fra et
område, han selv har
vendt ryggen – og som
nedgør partiets to for-
mandskandidater.

Ja, det må forsam-
lingen afgøre, hvis han
ikke selv vil drage den
naturlige konsekvens og
gå. NU.

Det gjorde generalfor-
samlingen med stilhed.

Helge Møller svarede
Jørgen Bech, at han i sin
beretning havde rede-
gjort for sine beslut-
ninger, og at han stod
ved sine vurderinger af
valgresultatet.

– Det var hårdt ikke at
deltage i valgkampen,
for der er jo ikke andre
partier at stemme på
end Socialdemokratiet.
Og med det store neder-
lag, partiet led, mener
jeg ligesom alle de nye
medlemmer, vi har fået,
at der er brug for alle
gode kræfter for at
styrke partiet, så det kan
genveninde sin position
som landets største
parti. Uanset de homo-
seksuelles rettigheder til
adoption og kunstig be-
frugtning. Så er jeg til-
bage på barrikaderne,
sagde Helge Møller,
hvorefter  hans beretning
blev vedtaget af general-
forsamlingen.

Så er
der igen
gang i
Banko-
spillet
Det er mange år siden,
at Socialdemokratiet i
Rødovre har holdt et
bankospil. Men nu gen-
oplives det den 22. maj
kl. 13 på Valhøj skole.

Det var en diskussion
om partiets slunkne
pengekasse, der fik tan-
kerne frem igen. Førhen
har partiet sammen med
Arbejdernes Radio-og
Fjernsynsklub arrangeret
bankospil, men det
trådte partiet ud af om-
kring 1980 på grund af
uenigheder om afreg-
ningen m.v.

Bankspil er temmelig
arbejdskrævende, og
hidtil har der ikke været
nogen, som har haft
energi til at gå i gang
med et sådant projekt.

Men nu har Vivi Skri-
ver, Annie Petersen, Per
Biener og Dan Larsen
sat sig for, at der skal
ske noget, så nu forsø-
ger vi med et bankospil
den 22. maj. Går det
godt, og folk vil være
med, ja så vil vi gentage
succesen. Så slut op om
den nye/gamle idé.
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Indlæg

Gå af NU
Jørgen Bech havde på generalforsamlingen 
følgende indlæg til formandens beretning, 
som han har anmodet om at få optaget i 
Socialdemokratierne i Rødovre
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Vivi Skriver, Rødovre Parkvej 572
Jens Jørgen Jensen, Brandstrupvej 27 4484 6085

Amtsrådsmedlem
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Leif Flemming Jensen, Viemosevej 10 G 4491 7789

Kredsformand:
Bjarne Kaspersen Hansen, 
Tværskiftet 27 A 4484 2172

Folketingsmedlem
Morten Bødskov, 
Egilsgade 21, 2.th, 2300 Kbh.S. 3257 2276 
e-mail: smorb@ft.dk  – mobil 3337 4008 

DSU-Rødovre
Louise Jeppesen, Rådhusstien 37 2613 5841

LO-Rødovre
Poul Alexandersen, Rødovrevej 222C.tv. 3672 1858

AOF-Rødovre
Per Biener, Schweizerdalstien 41 3670 3117

Rødovre-kanalen
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Aktiviteter

Aktivitetskalender for alle medlemmer
Den 25. april kl. 19 i Gunnekær 28: Bestyrelsesmøde.

Den 27. april kl. 19 på Rødovregård: Medlemsmøde om integration.

Den 1. maj kl. 7.00 i Loen på Rødovregård: 1. maj-arrangement

Den 25. maj. kl. 19 Havestuen på Rødovregaard: 

Medlemsmøde om valgprogram

Den 30. maj. kl. 19 i Gunnekær 28: Bestyrelsesmøde

Den 1. juni kl. 19 Kostalden på Rødovregaard: Budgetmøde

Den 5. juni kl. 12 på Rødovregaard: Grundlovsmøde

Den 20. juni kl. 19 Gunnekær 28: Bestyrelsesmøde
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Udgivelsesplan for Socialdemokraterne i Rødovre
Nr. 3. Deadline d. 9. juni  -  afleveres til postvæsnet d. 15.juni.

Nr. 4. Deadline d. 11. august afleveres til postvæsnet d. 18. juni

Nr. 5. Deadline d. 6. oktober afleveres til postvæsnet den 13. oktober

Nr. 6. Deadline d. 1. december afleveres til postvæsnet d. 8. december

Vi ryster posen
Søndag den 22. maj kl. 13:00 
afholder vi et gammeldags bankospil,d.v.s. posen rystes – som dengang.
Det gør vi på Valhøj skole

Der vil være flotte præmier.

Alle er velkommen, dørene åbnes kl. 12:00.

På gensyn
Vivi Skriver
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Halløj i Ældre-
plejen
Mandag den 30. maj
2005 kl. 19
Festsalen på Ørbygaard,
Medelbyvej 6

Medvirkende: Therese Dams-
holdt, Annette Katzmann og
Pauli Ryberg

Med forestillingen: ”Halløj i Æl-
dreplejen - En frygtløs forestil-
ling om hverdagens helte” sæt-
tes spot på de ansattes forhold i
ældreplejen. 

Her bydes både på sjove og
smertelige situationer, via en
god dosis satire, humor og kær-
lige klaps får stykket vist situa-
tioner og dilemmaer, som ellers
er svære at beskrive med ord.
Stykket har særlig interesse i
Rødovre, da holdet bag stykket
flere gange har mødt FOA med-
lemmer og tillidsrepræsentanter
fra Rødovre Kommuner. Med
afsæt i netop  deres beretninger
og situationer er stykket skrevet.

Kom og oplev denne komedie
og kabaret – debat bagefter.

Billetter à 50 kr. kan bestilles
hos AOF Rødovre tlf. 3648 1599

AOF 
Rødovre 

Tilmelding og 
flere oplysninger: 
tlf. 36 48 15 99 og eller
kontor@aof-rodovre.dk

www.aof-rodovre.dk

Vinduespolering

ABCELL SERVICE
Gratis og uforbindende tilbud

Fortrinsvis erhverv, men også privat
Udførelse af alle former for vinduespolering såvel i abonnement som ad hoc.
Som standard aftørres alle kanter, rammer og bundstykker for vandspild. Alle

ruder eftertjekkes og eventuelle løbere, streger o.lign. bortpoleres.

Tilstandsrapport efter endt polering

Kontor: 36 72 85 85 . Mobil 22 57 23 45


